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                                                ARC Clean Technology and Invest Alberta sign agreement to support the deployment of advanced Small Modular Reactors in Alberta

                       
                    

                    
                                                
                            
                                Edmonton, Alberta, CANADA & Saint John, New Brunswick, CANADA -   ARC Clean Technology Canada, Inc. (“ARC”), a leading provider of advanced energy solutions, and Invest Alberta Corporation (“IAC”), a Crown corporation of the Government of Alberta, have signed a Memorandum of Understanding (“MOU”) to jointly pursue activities to support commercialization of ARC’s advanced Small Modular Reactor (“aSMR”) technology, the ARC-100, in the province of Alberta.

                            
                        

                                                
                            
                            Leveraging proven technology from the 30-year performance of its prototype, the ARC-100’s simple, modular design provides 100 megawatts of electricity that is cost competitive with fossil fuels and provides reliable energy to complement intermittent renewables. Important applications include the decarbonization of heavy industry (including oil sands extraction, chemical production, refining, mining, and water treatment and desalinization), the fueling of low-carbon hydrogen projects, and the creation of valuable medical isotopes.

Alberta is Canada’s energy and heavy industry leader, and a natural market for industrial applications of the ARC technology.  As the leading producer of hydrogen in Canada, and home to the largest number of energy company head offices, it is clear that Alberta will remain a major energy producer through the transition to a lower-carbon future.  The flexibility of the ARC-100 for electricity and industrial heat generation, combined with its small land footprint, make the ARC-100 an ideal carbon-free energy solution for a wide range of locations and applications to support emissions reductions strategies for the province.

Under the terms of the MOU, ARC will begin the process to expand its operations in Alberta with the objective of developing a fleet of ARC-100 reactors.  With the support of IAC, ARC will begin engagement and partnership activities with industry and stakeholders.  ARC will also develop the associated supply chains and manufacturing, operating and support services necessary for the construction and operation of multiple ARC-100 units.     

Alberta is one of four Canadian provinces that have agreed to a joint strategic plan outlining their strong support for the path forward on SMRs.  A Strategic Plan for the Deployment of Small Modular Reactors highlights how SMRs can provide safe, reliable, and carbon-free energy and estimates that the development of deployment of SMRs has the potential to create thousands of jobs and billions of dollars of economic benefits.

ARC previously established its first Canadian office in Saint John, New Brunswick, where it has announced plans to deploy the first grid-scale Generation IV aSMR in Canada at the Point Lepreau Nuclear Generating Station by the end of the decade. The Port of Belledune in New Brunswick is also pursuing the ARC technology for deployment in the first industrial application of a Generation IV aSMR in North America, offering a model for industrial decarbonisation.  

 
  QUICK FACTS

·       The ARC-100 is a Generation IV sodium-cooled fast reactor capable of producing 100 megawatts of electricity and a capacity factor of 95% reliability.

·       With a refueling cycle of once every 20 years and 99% fuel utilization, the ARC-100 reduces operational costs and complexity, and fuel waste.

·       A global market study by management consultancy Roland Berger released in June 2022, found that the demand for industrial heat is projected to increase over 3.5x by 2050.  Advanced small modular reactor (aSMR) technology, like the ARC-100, is vital to the path to net zero for this sector.

QUOTES

“Alberta has been an energy leader for decades, including in energy transition. Alberta can help lead the way in new and exciting ways through green tech. ARC Clean Technology’s agreement with Invest Alberta to support the deployment of advanced Small Modular Reactors is an exciting first step towards groundbreaking nuclear energy in Alberta.”

-          Minister Rajan Sawhney, Trade, Immigration and Multiculturalism


 “Meaningful partnerships with leading cleantech innovators like ARC bring impactful net-zero solutions to Alberta. Momentum is building in Alberta around SMR technology, with Invest Alberta signing MOUs with several companies that are on the path to launching proven sustainable energy supplies in the province. The potential deployment of ARC’s aSMR technology solution has the potential to bring high-quality jobs and high-impact investment to Alberta, and we look forward to continuing collaborative efforts to support the company’s expansion to Alberta.”

-          Rick Christiaanse, CEO, Invest Alberta


 “ARC is extremely pleased to partner with Invest Alberta to bring high quality jobs, significant investment, and economic benefits to the province of Alberta through early deployment of our aSMR technology.  With Alberta being Canada’s energy and heavy industry leader, it is a natural market for ARC’s industrial applications and will be a key stepping stone for the global deployment of Canadian SMR technology.”

-          William (Bill) Labbe, President and CEO, ARC Clean Technology Canada, Inc.


 About ARC Clean Technology Canada, Inc.

ARC Clean Technology Canada, Inc. (ARC) is a clean energy technology company developing the ARC-100, an advanced small modular reactor (aSMR) offering inherently safe, reliable, and economical carbon free power. Leveraging proven technology from the 30-year performance of its prototype, the ARC-100’s simple, modular design provides 100 megawatts of electricity and industrial heat that will be cost competitive with fossil fuels. Important applications include the decarbonization of heavy industry, the fueling of low-carbon hydrogen projects, and the creation of life-saving medical isotopes. The ARC-100 has been selected by New Brunswick Power for implementation on their Point Lepreau site with completion by the end of this decade. ARC has offices in Saint John, New Brunswick and Washington, DC.

For more information, please visit:  www.arc-cleantech.com

Media Inquiries:
 Sandra Donnelly
 Director, Corporate Services
sdonnelly@arc-cleantech.com

 

About Invest Alberta

Invest Alberta is engaging the world and providing high-end tailored support to companies, investors, and major new projects. With team members strategically positioned in key markets around the world, Invest Alberta works to break down barriers so businesses can start up, scale up, and succeed without limits. Since 2020, Invest Alberta has supported the commitment of nearly $20 billion in investment that created more than 24,000 new high-value jobs for Albertans.

For more information, please visit: www.investalberta.ca.

Media inquiries:
 Invest Alberta
 1 403 969 5908
communications@investalberta.ca

 

ARC Clean Technology et Invest Alberta concluent un accord pour soutenir le déploiement de petits réacteurs modulaires avancés en Alberta

 


Le 23 mars 2023

Edmonton (Alberta) Canada et Saint John (Nouveau-Brunswick) Canada — ARC Clean Technology Canada, Inc. (« ARC »), un fournisseur chef de file de solutions énergétiques avancées, et Invest Alberta Corporation (« IAC »), une société d’État du gouvernement de l’Alberta, ont conclu un protocole d’entente (« PE ») visant la poursuite conjointe d’activités de soutien de la commercialisation de la technologie des petits réacteurs modulaires avancés (« PRMa ») d’ARC, portant le nom d’ARC-100, dans la province de l’Alberta.

S’appuyant sur une technologie étayée par les 30 années de performance de son prototype, la conception simple et modulaire de l’ARC-100 procure 100 mégawatts d’électricité à un coût concurrentiel par rapport aux combustibles fossiles et fournit une énergie fiable qui vient s’ajouter aux énergies renouvelables intermittentes. Parmi les applications importantes, citons la décarbonisation de l’industrie lourde (notamment l’extraction des sables bitumineux, la production chimique, le raffinage, l’exploitation minière, le traitement et la désalinisation de l’eau), l’alimentation de projets d’hydrogène laissant échapper peu de carbone et la création d’isotopes médicaux de grande valeur.

L’Alberta est le chef de file canadien de l’énergie et de l’industrie lourde, et un marché naturel pour les applications industrielles de la technologie d’ARC. Premier producteur d’hydrogène en importance au Canada et siège du plus grand nombre de sociétés énergétiques, l’Alberta restera clairement un important producteur d’énergie pendant la transition vers un avenir plus carboneutre. La souplesse que propose l’ARC-100 pour la production d’électricité et de chaleur industrielle, combinée à sa faible empreinte géographique, en fait une solution énergétique carboneutre idéale pour un large éventail d’emplacements et d’applications afin de favoriser les stratégies de réduction des émissions de la province.

Conformément aux modalités du protocole d’accord, ARC entamera le processus d’élargissement de ses activités en Alberta, le but étant de créer un parc de réacteurs ARC-100. Avec le soutien d’IAC, ARC entamera des activités de rayonnement et de partenariat avec l’industrie et les parties prenantes. L’entreprise créera également les chaînes d’approvisionnement connexes et les services de fabrication, d’exploitation et de soutien nécessaires à la construction et à l’exploitation de plusieurs unités ARC-100.    

L’Alberta est l’une des quatre provinces canadiennes qui ont adopté un plan stratégique commun soulignant leur soutien indéfectible à l’avancement des petits réacteurs modulaires (PRM). Un plan stratégique pour le déploiement des petits réacteurs modulaires souligne en quoi les PRM peuvent produire une énergie sûre, fiable et carbononeutre. Selon le plan, la construction et le déploiement des PRM pourraient créer des milliers d’emplois et des retombées économiques de plusieurs milliards de dollars.

ARC a déjà établi son premier bureau canadien à Saint John, au Nouveau-Brunswick, où l’entreprise a annoncé son intention de déployer le premier PRMa de quatrième génération destiné au réseau électrique au Canada, à la centrale nucléaire de Point Lepreau, d’ici à la fin de la décennie. Le Port de Belledune, au Nouveau-Brunswick, s’intéresse également à la technologie d’ARC en vue de la déployer dans la première application industrielle d’un PRMa de quatrième génération en Amérique du Nord, offrant ainsi un modèle de décarbonisation industrielle. 

 

EN BREF

·       L’ARC-100 est un réacteur rapide de quatrième génération refroidi au sodium pouvant produire 100 mégawatts d’électricité avec un facteur de charge offrant une fiabilité de 95 %.

·       Avec un cycle de chargement d’une fois tous les 20 ans et une consommation de 99 % du carburant, l’ARC-100 réduit les coûts et la complexité de l’exploitation, ainsi que le gaspillage de carburant.

·       Une étude de marché mondiale réalisée par le cabinet de conseil en gestion Roland Berger et publiée en juin 2022 a révélé que la demande en chaleur industrielle pourrait être multipliée par plus de 3,5 d’ici 2050. La technologie des petits réacteurs modulaires avancés (PRMa), comme l’ARC-100, est essentielle à l’atteinte de la carboneutralité dans ce secteur.

CITATIONS

« L’Alberta est un chef de file depuis des décennies dans le secteur de l’énergie, y compris en matière de transition énergétique. L’Alberta peut contribuer à ouvrir la voie par des moyens nouveaux et passionnants grâce aux technologies vertes. L’accord conclu entre ARC Clean Technology et Invest Alberta pour soutenir le déploiement de petits réacteurs modulaires avancés est une première étape fort intéressante vers l’adoption d’une énergie nucléaire révolutionnaire en Alberta. »

-          Rajan Sawhney, ministre du Commerce, de l’Immigration et du Multiculturalisme


 « Des partenariats concrets avec des innovateurs chefs de file de premier plan dans le secteur des technologies propres, tels qu’ARC, apportent des solutions carboneutres à l’Alberta. La technologie PRM est en plein essor dans cette province, et Invest Alberta a conclu des protocoles d’entente avec plusieurs entreprises qui sont sur le point de lancer des sources d’énergie durable éprouvées dans la province. Le déploiement potentiel de la solution technologique des PRMa d’ARC pourrait se traduire par la création d’emplois de qualité supérieure et de nouveaux investissements à forte incidence en Alberta, et nous nous réjouissons de poursuivre nos efforts de collaboration pour soutenir le développement de l’entreprise en Alberta. »

-          Rick Christiaanse, chef de la direction, Invest Alberta


 « ARC est ravie de s’associer à Invest Alberta pour créer des emplois de qualité supérieure, des investissements importants et des retombées économiques dans la province de l’Alberta grâce au déploiement rapide de notre technologie de PRMa. L’Alberta étant le chef de file de l’énergie et de l’industrie lourde au Canada, il s’agit d’un marché naturel pour les applications industrielles d’ARC et ce sera un tremplin essentiel pour le déploiement mondial de la technologie canadienne de PRM. »

-          William (Bill) Labbe, président et chef de la direction, ARC Clean Technology Canada, Inc.


  

À propos d’ARC Clean Technology Canada, Inc.

ARC Clean Technology Canada, Inc. (ARC) est une entreprise de technologie d’énergie propre qui a conçu l’ARC-100, un petit réacteur modulaire avancé (PRMa) offrant une énergie sans carbone intrinsèquement sûre, fiable et économique. S’appuyant sur une technologie étayée par les 30 années de performance de son prototype, la conception simple et modulaire de l’ARC-100 procure 100 mégawatts d’électricité et de chaleur industrielle à un coût concurrentiel par rapport aux combustibles fossiles. Parmi les applications importantes, citons la décarbonisation de l’industrie lourde, l’alimentation de projets d’hydrogène laissant échapper peu de carbone et la création d’isotopes médicaux vitaux. Énergie Nouveau-Brunswick a choisi l’ARC-100 pour la construction à son chantier de Point Lepreau, l’achèvement étant prévu pour la fin de cette décennie. L’ARC a des bureaux à Saint John, au Nouveau-Brunswick, et à Washington, dans le D.C.

Pour obtenir de plus amples renseignements, veuillez consulter www.arc-cleantech.com.

Demandes de renseignements des médias
 Sandra Donnelly
 Directrice, Services aux entreprises
sdonnelly@arc-cleantech.com

 

À propos d’Invest Alberta

Invest Alberta mobilise le monde et apporte un soutien personnalisé haut de gamme aux entreprises, aux investisseurs et aux nouveaux projets d’envergure. Ses membres d’équipe occupant une position stratégique sur les marchés clés du monde entier, Invest Alberta s’efforce de faire tomber les barrières pour que les entreprises puissent démarrer, s’agrandir et réussir sans limites. Depuis 2020, Invest Alberta a donné suite à un engagement de près de 20 milliards de dollars d’investissements qui ont créé plus de 24 000 nouveaux emplois à forte valeur ajoutée pour la population de l’Alberta.

Pour obtenir de plus amples renseignements, veuillez consulter www.investalberta.ca.

Demandes de renseignements des médias :
 Invest Alberta
 1-403-969-5908
communications@investalberta.ca
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